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Ministerul Economiei pregăteşte o schemă de ajutor de stat pentru 
procesarea produselor agricole 

Ministerul Economiei va avea o schemă de ajutor de stat pentru 
procesarea produselor agricole deoarece trebuie făcută separarea între 
producţia agricolă şi procesarea produselor alimentare care este un proces 
industrial şi mai puţin legat de domeniul agriculturii, a anunţat joi ministrul 
Economiei, Florin Spătaru, la un eveniment de specialitate. 

"Sunt trei categorii de produse pe care România le importă: vorbim de 
produse metalurgice, produse chimice, din industria chimică şi produse 
alimentare. Am propus deja şi vom avea pentru procesarea produselor 
alimentare o schemă la Ministerul Economiei pentru că ar trebui să facem 
separarea între producţia agricolă şi procesarea acestor produse 
alimentare care, în mod normal, este un proces industrial şi mai puţin legat 
cu domeniul agriculturii", a explicat Florin Spătaru, la conferinţa "Business 
şi Antreprenoriat", organizată de Ziarul Bursa. 

Totodată, ministrul a menţionat schemele de ajutor de stat pentru 
materialele de construcţii. 

"Avem o schemă de ajutor de stat propusă - şi acolo vorbim de 500 de 
milioane de euro pentru aceste materiale de construcţie, vorbim de scheme 
de ajutor de stat pentru procesarea produselor agricole pentru că va trebui 
să reducem din acest import pe care îl avem. Vom promova o schemă 
pentru industria siderurgică, tocmai pentru că siderurgia şi materia primă 
din producţia siderurgică şi acest oţel verde sau aluminiu care va fi produs 
după noi principii tehnologice vor trebui să genereze, la rândul lor, lanţuri 
de valoare. Pe termen lung, vorbim de o strategie de industrializare a 
României pe bază de licenţe - companii româneşti, inclusiv din zona 
antreprenorială, care pot achiziţiona o licenţă şi dezvolta o activitate 



productivă, produsă în România sub o anumita licenţă, tocmai pentru a 
accelera acest transfer tehnologic şi dezvoltarea sectoarelor industriale în 
mai multe zone din ţară", a mai spus ministrul. AGERPRES/(AS - autor: 
Nicoleta Bănciulea, editor: Andreea Marinescu, editor online: Adrian 
Dãdârlat) 
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Ministerul Economiei va adopta un plan de măsuri de sprijin pentru marea 
industrie 

Ministerul Economiei va adopta, în perioada imediat următoare, un plan de 
măsuri de sprijin pentru marea industrie, pe Cadrul temporar de criză, 
elaborat la nivelul Comisiei Europene, urmând să fie susţinut, indirect, şi 
sectorul antreprenorial, a anunţat joi ministrul Economiei, Florin Spătaru, la 
un eveniment de specialitate. 

"Susţinerea şi dezvoltarea antreprenoriatului - şi aici mă refer doar din 
perspectiva industriei, pentru că este mai aproape de Ministerul Economiei, 
reprezintă un obiectiv strategic pentru o ţară cum este România şi pentru 
Uniunea Europeană - şi tocmai de aceea am luat măsuri în 2021, în 2022, 
pentru a susţine aceste companii, pentru a putea să depăşească această 
criză economică - pentru că vorbeam de preţuri foarte mari la energie, 
preţuri foarte mari la gaz - şi plafonarea pe care am realizat-o la nivelul 
Guvernului României a contribuit din plin la asigurarea unei continuităţi. Dar 
asta nu este suficient - şi aici aş vrea să fac legătura între marea industrie 
şi mediul antreprenorial, pentru că trebuie să existe o balanţă între cele 
două elemente. Sistemul antreprenorial poate funcţiona în anumite zone 
fără mare industrie dar, de asemenea, marea industrie generează între 8 şi 
10 companii la nivelul fiecărui angajat care lucrează pentru această 
industrie şi, tocmai de aceea, suntem în fază finală, adoptăm un plan de 
măsuri pentru marea industrie pentru a o putea susţine, pe Cadrul 
temporar de criză, care a fost elaborat la nivelul Comisiei Europene. Asta 
înseamnă că vom putea susţine indirect şi sectorul antreprenorial", a 



menţionat Florin Spătaru, la conferinţa "Business şi Antreprenoriat", 
organizată de Ziarul Bursa. 

Pe de altă parte, ministrul Economiei a precizat că, în acest an, au fost 
lansate trei instrumente financiare care vizează sectoarele economice, care 
au fost accesate şi prin care vor fi finanţate companiile mici şi mijlocii. 

El a făcut referire la schema de minimis pentru creşterea competitivităţii, la 
companii mici, cu capitalul românesc, care au accesat aceste fonduri şi 
care reuşesc să îşi dezvolte un sistem de calitate care să ducă la creşterea 
acestei competitivităţi. 

În ceea ce priveşte economia circulară, ministrul Economiei a precizat că 
luni vor fi publicate 45 de companii, marea majoritate companii cu capital 
românesc, companii mici, care "vor pune la muncă aceşti bani din bugetul 
naţional pentru crearea unui ecosistem în economia circulară". 

Totodată, el a vorbit despre schema pentru industria prelucrătoare, 
referindu-se la companii cu capital românesc, care au venit cu proiecte 
sustenabile care să ducă la diminuarea deficitului de balanţă comercială şi 
care vor realiza produse pe care până acum le importam. AGERPRES/(AS 
- autor: Nicoleta Bănciulea, editor: Andreea Marinescu, editor online: 
Adrian Dãdârlat) 
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Nancu (FNGCIMM): Sperăm ca până la sfârşitul semestrului să venim cu 
un instrument financiar pentru capitalizarea IMM-urilor 

Un instrument financiar ar putea fi lansat până la sfârşitul acestui semestru 
pentru IMM-urile cu capitaluri negative, având în vedere că mai mult de o 
treime dintre întreprinderile mici şi mijlocii se află în această situaţie, a 
afirmat joi într-o conferinţă de specialitate, directorul general al Fondului 



Naţional de Garantare a Creditelor pentru Întreprinderile Mici şi Mijlocii 
(FNGCIMM), Dumitru Nancu. 

 

"Ne gândim şi sperăm ca până la sfârşitul acestui semestru să venim cu un 
instrument financiar, astfel încât să sprijinim aceste poate o treime din 
IMM-uri, să croim un instrument financiar, astfel încât să capitalizăm aceste 
IMM-uri, un sprijin atât din punct de vedere financiar, dar mai ales din punct 
de vedere al culturii antreprenoriale. Până să înceapă IMM Invest, una din 
şapte IMM-uri erau bancabile. Am închis anul 2022, anul trecut una din 
două IMM-uri sunt bancabile cu acest produs. Deci, scopul nostru este să 
găsim instrumente financiare complementare, astfel încât o treime din 
aceste IMM-uri să aibă capitaluri pozitive. De asemenea, suntem pe final 
de evaluare de către Comisia Europeană. Vom veni cu un nou tip de 
garanţie. Este vorba de garanţia portofoliu cu patru produse pe cel mai 
mare plan de investiţii a Comisiei Europene - este vorba despre programul 
InvestEU", a menţionat Dumitru Nancu, la conferinţa "Business şi 
Antreprenoriat", organizată de Ziarul Bursa. 

Potrivit unui studiu al Asociaţiei Române a Băncilor (ARB), 34% din IMM-
urile din România au capitaluri negative, adică "nu se pot finanţa, nu pot 
primi finanţare". 

El a subliniat că anul acesta a fost un plafon foarte mic de garantare, de 
numai 6,2 miliarde lei. 

"Pe anul acesta vreau să vă spun că, din păcate, am avut un plafon foarte 
mic de garantare, este vorba de 6,2 miliarde lei. În acest moment, în două 
luni de zile de la începerea programului - programul am reuşit să-l 
prelungim la Comisia Europeană până la sfârşitul anului - avem 5.000 de 
companii care sunt deja finanţate. Din plafonul de 6,2 miliarde lei, avem 5 
miliarde care sunt deja garanţii acordate, iar instituţiile financiar-bancare au 
acordat 6,2 miliarde de lei", a mai spus Dumitru Nancu. 



În opinia sa, cel mai mare parteneriat public-privat a fost Programul IMM 
Invest. Acesta a precizat că, prin întreprinderile mici şi mijlocii, a fost 
finanţată economia cu bani de la instituţiile financiar-bancare. 

 

"Avem parteneriat cu cele 21 de bănci din România, suma exactă este 55 
de miliarde de lei, ceea ce înseamnă cam 5% din produsul intern brut din 
anul 2021. Acum lucrăm la impactul fiscal pe 2021, dar pe 2020 cifrele ne 
arată faptul că impactul fiscal a fost de 1 la 22, ceea ce înseamnă că dacă 
statul român a garantat cu 90% - este singura schemă de ajutor de stat din 
Uniunea Europeană în care statul vine cu o garanţie de 90%, nu 80% cum 
sunt în celelalte state membre, companiile aduc la bugetul de stat aproape 
de 20 de ori mai mult", a mai spus directorul general al FNGCIMM. 
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